
�הְַַר סִִינַיַ לֵאֵמֹרֹ" ֶהַ בְּ �רֵ הַ' אֶלֵ מֹשֶֹׁ� "וַיַדְַַבְּ
גם לֵעתידַ לֵבְּוַא יהַיוַ זמֹנַים שֶׁלֵ עלֵיהַ וַירידַהַ שֶׁבְּהַם צריך לֵהַיוַת 

בְּאמֹוַנַהַ וַבְּטחוַן בְּהַשֶׁם

מובא ברש"י מה ענין שמיטה אצל הר סיני והלא כל המצות נאמרו מסיני 
אלא מה שמיטה נאמרו כללותיה )ופרטותיה( ודקדוקיה מסיני אף כולן נאמרו 

כללותיהן ודקדוקיהן מסיני.

והנה צריכים להבין, הרי פרשת שמיטה נאמרה בהר סיני, ובהר סיני זה היה 
מתן תורה. במתן תורה נפסקה זוהמתן של ישראל ובני ישראל הגיעו לתכלית 
הנרצה, כמו שהיו לפני חטא אדם הראשון שאכל מעץ הדעת, שבטלה מיתה 
מן העולם והגיעו למדרגה גבוהה ביותר. אם כך צריכים להבין, בשביל מה 
היה צריך לתת את מצוות שמיטה, הרי כעת שקיבלו את התורה בני ישראל 
הגיעו לדרגה הגבוהה ביותר ואין אצלם יותר את כל העניינים הרגילים שהיו 
עד עכשיו כאשר הייתה מיתה לעולם, אם כך בשביל מה היה צריך את מצוות 

שמיטה?

אז אולי אפשר לבאר ולומר יסוד גדול, בני ישראל במתן תורה הגיעו לדרגה 
כפי שיהיה לעתיד לבוא, שאדם יעלה ויתעלה, יגיע למדרגה גבוהה ואחרי 
יצטרך לעלות, אך הירידה לא תהיה  ושוב  ירד  שיגיע למדרגה גבוהה שוב 
ירידה כמו של היום שאדם חוטא ונופל, יורד למדרגות קשות וחמורות ויכול 
לרדת לדברים קשים, אלא הירידה תהיה ירידה מידתית לתקופה מיוחדת של 
�ֵעָה אתֶ ה'" )ישעיה יא, ט( אם כך, גם בביאת המשיח יהיו  "מלָאְהָ האָרֶָץ ד

זמנים של עליה ויהיו זמנים של ירידה, על פי כורח המציאות וכורח הזמן.

וכך הגמרא אומרת )סוכה נב.( שגם לעתיד לבוא כשיבנה בית המקדש ויצר 
הרע יעבור מן הארץ, הקב"ה ימשיך לדרוש מעם ישראל לעשות עזרת נשים 
ופירוד בין גברים לבין נשים. כל המפרשים שואלים מדוע יצטרכו את הפירוד 
�עַ הַמ�וָתֶ לנָצֶחַ" )ישעיה כה, ח( ולא יהיה יצר הרע, אם כך בשביל מה  �לִ הרי "ב

יצטרכו את הפירוד?

אלא לא יהיה יצר הרע, אבל בכל אופן יהיו זמנים של עליה וזמנים של ירידה. 
כך גם בעניין שמיטת הארץ, בני ישראל היו אחרי מתן תורה והגיעו 

לדרגה הגבוהה ביותר, בכל אופן היה עניין של ביטחון ואמונה והשגה גבוהה 
שאפשר להשיג, זמנים של עליה וזמנים של ירידה על פי כורח הזמן ההוא 

ולכן היה צריך לתת את מצוות שמיטה וכל העניינים של הר סיני. לכן 
התורה מדגישה ואומרת מה שמיטה כלולותיה ופרטותיה מסיני, אף כל 

לבוא  לעתיד  וגם  ישארו  לבוא  לעתיד  גם  כולם  המצוות  כל  כולם.  המצוות 

תהיה דרך אחרת לעליה וירידה, אבל לא בירידה מתחת לקו, שזה נקרא חטא 
ונקרא ירידה גדולה.

־לֵכלֵ אדַם ישֶׁ סִערוַת לֵא פשֶׁוַטוַת בְּחיים, שֶׁלֵ פרנַסִהַ, שֶׁלֵ חיים, שֶׁלֵ הַתמֹוַדַדַוַת, שֶׁלֵ דַבְּרים לֵא פשֶׁוַטים אבְּלֵ צריך לֵהַיוַת בְּיישֶׁוַבְּ הַדַעת וַבְּשֶׁ
קט נַפשֶׁי. מֹתי שֶׁצריך לֵדַאוַג לֵילֵדַים, לֵמֹשֶׁפחהַ, לֵדַבְּרים הַחשֶׁוַבְּים וַהַיקרים שֶׁלֵ הַאדַם, אדַם צריך עם כלֵ הַרעשֶׁ וַכלֵ הַסִערהַ, לֵהַיוַת בְּקוַר 

רוַח לֵדַאוַג לֵדַבְּרים הַחשֶׁוַבְּים שֶׁצריך לֵדַאוַג לֵהַם. 

וַאיך אדַם יכוַלֵ לֵהַגיע לֵדַבְּרים הַאלֵהַ? לֵא ע"י תמֹוַנַהַ וַלֵא ע"י שֶׁוַם דַבְּר אחר, אלֵא ע"י שֶׁהַאדַם לֵוַמֹדַ זוַהַר הַקדַוַשֶׁ, לֵוַמֹדַ תוַרהַ הַקדַוַשֶׁהַ, 
לֵוַמֹדַ סִפר דַבְּרים, עוַבְּדַ את הַקבְּ"הַ בְּקדַוַשֶׁהַ, בְּוַנַהַ את הַנַפשֶׁ שֶׁלֵוַ בְּקדַוַשֶׁהַ אז הַוַא יכוַלֵ לֵהַגיע לֵשֶׁלֵוַוַת הַנַפשֶׁ גדַוַלֵהַ. 

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



ְבְּיִעִת" � ָנַהַָ הַַשֶׁ� � �שֶַׁ� �אֹכלֵַ בְּ � מַֹהַ נַ "וַכְיִ תאֹמְֹרוַ
גם בְּאוַכלֵ שֶׁלֵ שֶׁנַת הַשֶׁמֹיטהַ תהַיהַ קדַוַשֶׁהַ רוַחנַית כמֹוַ בְּשֶׁאר הַשֶׁנַים

ואת הנפלאות  היו במדבר, ראו את הניסים  ישראל  בני  צריכים להבין, הרי 
שהקב"ה עשה עימם. הוריד להם את המן, נתן להם את השלו, בארה של 
מרים, ענני כבוד, כל הניסים מעל הטבע. אם כך, מה השאלה הזו על שנת 
ְביִעתִ", הרי  � ָנהָ הַש� � �שַ� �אֹכלַ ב השביעית, שהקב"ה אסר לעבוד באדמה "מהַ נ
הקב"ה יתן את הפרנסה כמו שהגמרא אומרת )תענית ח:( דכי יהיב רחמנא 

שובעא לחיי הוא דיהיב, אם כך מה השאלה מה נאכל בשנה השביעית?

וזהירות  גדולה  חובה  עליו  מוטלת  אוכל  ולומר, כשאדם  להבין  צריכים  אלא 
גדולה שצריך להיזהר בשעת האכילה, כי זהו זמן מיוחד ביותר שאדם צריך 
ד(  קסז,  )או"ח  ערוך  בשולחן  מובא  לכן  האכילה.  בשעת  בוראו  את  לעבוד 
כשאדם מברך "הַמ�וצֹיִא לחֶםֶ מןִ הָארֶָץ" יתן שתי ידיו על הפת בשעת הברכה, 

שיש בהן עשר אצבעות כנגד עשר מצוות התלויות בפת ע"ש.

�בחֲַמרֹ  ורֹ ו �שְ� ועשר המצוות התלויות בפת הן, בשעת החרישה "לאֹ תַחֲרשֹ� ב
�לִאְיָםִ" )ויקרא יט, יט(,  �ָדְךָ לאֹ תִזרְַע כ �ָו" )דברים כב, י(, בשעת הזריעה "ש יחְַד
וֹ" )דברים, כה, ד( לקט, שכחה, פאה, תרומה, מעשר  �דְִיש� ורֹ ב "לאֹ תַחְסםֹ ש�
שאדם  לפני  בפת  שתלויות  מצוות  עשר  הן  אלו  וחלה,  שני  מעשר  ראשון, 
אוכל. לכן כמו שפסק השולחן ערוך ישתדל בשעת הַמ�וצֹיִא לחֶםֶ מןִ הָארֶָץ 

לשים עשרה אצבעות על הלחם.

אם כך, עד שאדם זוכה לאכול את הלחם הוא קיים עשר מצוות בשעת 
ההכנה לאכילת הלחם. וצריכים להבין, מתי שהקב"ה נתן לבני ישראל את 
המן, בני ישראל גם כן ראו אוכל שמגיע אליהם בלי אף עמל ובלי אף טרחה, 
בלי עשר מצוות המקדימות לאכילת הלחם, לכן עמדו בני ישראל ושאלו מן 
�אֹמרֶ  �א ויַ � מהַ הו �יִ לאֹ ידְָעו �א כ � איִש� אלֶ אחִָיו מןָ הו �אֹמרְו �ְרָאלֵ ויַ � בנְיֵ ישִ �רְִאו הוא "ויַ
רֶ נתַָן ה' לכָםֶ לאְכָלְהָ" )שמות טז, טו(, איך אנחנו  �חֶםֶ אשֲ� �א הַל ֶה אלֲהֵֶם הו משֹ�
�א  נאכל את הדבר הזה בלי עשר תיקונים שצריכים לתקן, ענה להם משה "הו
למלאכי  נתן  שהקב"ה  השרת  מלאכי  של  דבר  זה  מיוחד,  דבר  זה  �חֶםֶ"  הַל

־השרת, זה הלחם המיוחד שאתם תאכלו אותו אפילו שאין בו את העשר מצ
וות לפני אכילת הלחם, זה דבר של מלאכי השרת עם כל הסגולות הנצרכות 

שיהיו.

וזוהי שאלת בני ישראל, מתי שהקב"ה ציוה את בני ישראל במצוות 
לנו את  נותן  ישראל, כשאנחנו עובדים בשדה הקב"ה  השמיטה אמרו בני 
לנו  כך עכשיו שהקב"ה אומר  העשר מצוות עד שמברכים על הלחם, אם 
לא לזרוע בשביעית, ודאי שהוא יעשה לנו נס שנאכל בשנה השביעית, אבל 
מה תהיה האיכות ותוצאת האכילה של השנה השביעית? אם הקב"ה יעשה 

איתנו איזה נס, אלו תוצאות יהיה בזה?

עונה הקב"ה ואומר להם שבשנה השישית יצוה להם את הברכה, הברכה 
כבר תהיה בשישית והיא תחזיק עד השביעית, ואז העשר מצוות שהקב"ה 
נותן על הפת והקדושה שיש בפת, בתיקון של העשר שערים עד שאוכלים 
את הפת, תמשיך גם לשנה השביעית. אם כך שאלת בני ישראל הייתה על 

קדושת וטוהר וזיכוך הלחם על זה שאלתם הייתה לקב"ה.

שֶׁאלֵהַ: 

כבְּוַדַ הַרבְּ אדַם שֶׁמֹרוַוַיח וַמֹעשֶׁר לֵישֶׁיבְּוַת וַתלֵמֹידַי חכמֹים וַהַהַוַרים שֶׁלֵוַ לֵעוַמֹת זאת אינַם בְּגדַר שֶׁלֵ תלֵמֹידַי חכמֹים אך זקוַקים יוַתר מֹזהַ, 
מֹהַ טוַבְּ בְּיוַתר עבְּוַרוַ לֵעשֶׁוַת? 

תשֶׁוַבְּהַ: 

אדַם צריך לֵעזוַר לֵאבְּיוַ וַלֵאימֹוַ וַלֵתמֹוַך בְּהַם וַגם לֵתמֹוַך בְּתלֵמֹידַי חכמֹים. ייקח חלֵק וַיעזוַר לֵאבְּיוַ וַלֵאימֹוַ וַיעזוַר לֵתלֵמֹידַי חכמֹים, אי אפשֶׁר 
לֵהַזנַיח אף אבְּא וַאמֹא. אבְּא שֶׁילֵדַ את הַאדַם וַאמֹא שֶׁילֵדַהַ את הַאדַם, אדַם חייבְּ לֵעזוַר לֵאבְּיוַ וַלֵאמֹוַ. אחרי שֶׁהַוַא עוַזר לֵאבְּיוַ וַלֵאימֹוַ יעזוַר 

לֵתלֵמֹידַי חכמֹים.   



�תָ לֵהַַ'" ַבְּ ָבְּתְָהַ הַָאָרֶץ שֶׁ� ֶר אֲנַיִ נַתֵֹן לֵכָםֶ וַשְֶׁ� � אֶלֵ הַָאָרֶץ אֲשֶׁ� �יִ תָבְּאֹוַ "כ
מֹצוַוַת הַשֶׁמֹיטהַ חמֹוַרהַ וַגדַוַלֵהַ כי הַיא מֹסִמֹנַת לֵאדַם שֶׁהַוַא רק אוַרח 

בְּעוַלֵם הַזהַ

�אָהָ לעָולֹםָ עַל עובֹדְֵי עֲבודָֹה זרָָה, ועְלַ  �ת ב �לָו המשנה אומרת )אבות ה, ט( ג
ְמטַָת הָארֶָץ. ומובא בגמרא )שבת לג.(  �ָמיִם, ועְלַ הַש� �ת ד ְפיִכו �י עֲרָיותֹ, ועְַל ש� �ו גלִ
גלות בא לעולם  ויובלות  כוכבים והשמטת שמיטין  ועבודת  גלוי עריות  בעון 
ומגלין אותן ובאין אחרים ויושבין במקומן.. בשמיטין וביובלות כתיב )ויקרא כו, 
אזָ  ֹיבְיֵכםֶ  א �אְרֶֶץ  ב ואְתַ�ֶם  ַמ�הָ  הֳש� ימְיֵ  �לֹ  כ �תְתֶֹיהָ  ַב ש� הָארֶָץ אתֶ  ת�ִרְצהֶ  "אזָ  לד( 

�תְתֶֹיהָ" ע"ש. ַב �תַ האָרֶָץ והְִרְצתָ אתֶ ש� ְב ת�ִש�

הנה דבר זה פלא גדול ביותר שמוצאים שעוון שמיטה הוא כמו שלוש עבירות 
יעבור" הרי סוף כל סוף אינו אלא ביטול מצוות  ובל  "יהרג  שעליהם נאמר 

עשה ולא תעשה, ואין בה חיוב מיתה בידי אדם או בידי שמיים.

ְ� �נְיֵ ישִ �רֵ אלֶ ב �ַב �הְַר סיִניַ לאֵמרֹ. ד הֶ ב �רֵ ה' אלֶ משֹ� ־ומובא בפרשת השבוע "ויַדְַב
�תָ  ַב ָבתְָה הָארֶָץ ש� רֶ אנֲיִ נתֵֹן לכָםֶ ושְ� � אלֶ הָארֶָץ אשֲ� �יִ תָבאֹו רָאלֵ ואְמָרְַת�ָ אלֲהֵֶם כ
להַ'" )כה, א-ב( וברש"י מה עניין שמיטה אצל הר סיני והלא כל מצוות נאמרו 
מסיני. כל עניין השמיטה קשה ביותר, אנו מוצאים שבני ישראל הלכו לגלות 
בבל שבעים שנה, וחז"ל אומרים לנו שהשבעים שנה האלו היו כנגד זה שלא 
שמרו את השמיטה ורואים כמה העונש הקשה ביותר על שמיטה, שהמשנה 
באבות שמה את העונש והכובד של שמיטה כגילוי עריות ועבודה זרה. מה 

המהות והדבר החמור והקשה שיש בעוון השמיטה?

)איכה  היו בגלות על הפסוק  ישראל  ולומר, מצאנו כשבני  אז אפשר לבאר 
�תַ�ֶהָ" ומובא במדרש )איכה רבה א, לד( עלַ  ְב � עלַ משִ� �חֲָקו �הָ צרִָים ש א, ז( "רָאו
ְמטִ�ותֶֹיהָ. ורש"י פירש שהיו שובתים בגולה בשבתות וימים טובים, ושומטים  ש�
בשביעית. והיו עובדי כוכבים משחקים עליהם ואומרים שוטים, בארצכם לא 
שמרתם ועכשיו בגולה תשמרון ע"כ. אם כך צריך לשאול מדוע בני ישראל 
שבתו שנות השמיטה בגלות, הרי בגלות לא צריכים לשבות, צריכים לשבות 
בארץ ישראל, כשנמצאים בארץ ישראל חייבים לשמוט אז למה שבתו בגולה?

אלא צריך לבאר ולומר יסוד גדול, כל מצוות השמיטה היא מצוה מהחשובות 
ומעיקרי התורה, כי השמיטה מלמדת אותנו שהאדם בא עירום לעולם, והולך 
עירום מהעולם, והכל שייך להקב"ה. הקב"ה אומר מתי לזרוע, הקב"ה אומר 
מתי לקצור והקב"ה אומר מתי לא לעשות כלום. כאשר האדם מתנהג בצורה 
הזו, הוא מראה ומחדיר בנפשו שהקב"ה הוא בעל הבית של העולם והוא 
קובע מה יעשה האדם ואיך יעשה האדם, האדם רק חי בעולם הזה בפרוזדור 

ומכין את עצמו לטרקלין.

זו כל המהות של השמיטה, להראות ולסמן להחדיר בנפש האדם שהוא אורח 
כל  ויודע בנפשו שהוא אורח בעולם הזה,  ואם האדם מרגיש  בעולם הזה, 
המצוות האחרות הן יותר קלות לו. כי כל מצוה שאדם עומד כנגדה, היצר 
הרע נכנס באדם לחטוא ולקלקל, כאשר האדם מרגיש בעלות ועליונות על 

דבר, שמה נכנס הקלקול של האדם ושמה נכנס החורבן של האדם.

את  לקיים  מוכנע  והוא  היצר  לו  יורד  אורח,  שהוא  מרגיש  האדם  אם  אבל 
המצוות ולקיים את דבר ה' והשמיטה מחדירה את העניין הזה שאדם אורח 
בעולם. אם כך היצר הרע נלחם במצוות השמיטה בכל הכח, כי השמיטה 
היא מהיסודות של התורה כולה. לכן בפרשת השבוע אנחנו רואים את כל 
העניין שהתורה הקדושה משווה את הר סיני למצות השמיטה, משום ששני 

הדברים האלה הר סיני כל המהות שלו, ומצוות השמיטה זה דברים גדולים 
ביותר של יסודות האמונה.

כל דבר שהוא יסוד חשוב באמונה היצר הרע נלחם בו בכל הכח, כמו 
שהגמרא מספרת )סנהדרין קב:( על רב אשי שאמר לתלמידים שמחר ילמדו 
על מנשה חברנו. בלילה בא אליו מנשה בחלום ושאל אותו רב אשי איך הם 
עבדו עבודה זרה אם היו כ"כ חכמים, אמר לו אם היית בדור שלנו היית מרים 
את שמלתך והיית רץ לעבוד עבודה זרה, כי היצר הרע היה תקיף וחזק ביותר.

גדולים  ונפלאות  ניסים  רואים  היו  ישראל  שבני  אפילו  השמיטה,  עניין  כך 
בעניין השמיטה, שהיו זורעים והייתה להם שש שנים ברכה גדולה ובשנה 
השביעית לא היו זורעים והייתה להם ברכה מרובה שרואים את השכר ואת 
העונש במוחשיות, בכל אופן היצר הרע היה נלחם במצוות השמיטה בכל 
הכח. לכן כאשר בני ישראל הלכו לגלות, הם הבינו שכל הנזק שקרה להם זה 
בגלל השמיטה וכל זה שהלכו לגלות זה בגלל השמיטה, לכן עמדו גם בגלות 

וקיימו את מצוות השמיטה.

על פי זה יובן מדוע המשנה באבות משווה את הערך של מצות שמיטה כמו 
כל  של  מהיסודות  היא  השמיטה  שמצוות  משום  זרה,  ועבודה  עריות  גילוי 
התורה כולה, כי כאשר האדם מאמין בשמיטה ומבין את עומק השמיטה, כל 
יותר נוחים לו לעשיה. לכן התורה  וכל המצוות  יותר קלה לו לקיום  התורה 
מדגישה את מצוות השמיטה, ובני ישראל הבינו שרק בזכות השמיטה יגאלו, 
כי ברגע שתהיה להם את מצוות השמיטה חזק בנפשם, כל התורה תהיה 

קלה לקיימה

ישֶׁ סִגוַלֵהַ גדַוַלֵהַ, צריכים לֵדַעת, שֶׁלֵוַקחים את הַשֶׁיער שֶׁגוַזרים לֵילֵדַ וַשֶׁוַקלֵים אוַתוַ בְּמֹשֶׁקלֵ שֶׁלֵ זהַבְּ אוַ שֶׁלֵ כסִף וַנַוַתנַים את הַמֹחיר שֶׁלֵ 
הַזהַבְּ וַשֶׁלֵ הַכסִף הַזהַ צדַקהַ לֵענַיים וַמֹתפלֵלֵים שֶׁבְּזכוַת זהַ הַילֵדַ יהַיהַ צדַיק וַירא שֶׁמֹיים, וַכתוַבְּ שֶׁזוַ סִגוַלֵהַ גדַוַלֵהַ שֶׁהַילֵדַ יהַיהַ צדַיק וַירא 

שֶׁמֹיים, את הַשֶׁיער שֶׁגוַזרים לֵשֶׁקוַלֵ אוַתוַ כנַגדַ זהַבְּ וַאת הַזהַבְּ הַזהַ לֵתת לֵענַיים. 



אמרנו כמה פעמים את הסיפור של רבי שמעון בר יוחאי, שרואים מזה מוסר 
ולומדים מזה מוסר גדול. 

חז"ל מספרים לנו, היתה אשה שלא היו לה ילדים הרבה שנים, והיא ובעלה 
חיו עשר שנים, כתוב בהלכה, זוג שחיים עשר שנים ואין להם ילדים, יכולים 

להתגרש. 
הלכו הבעל והאשה לרבי שמעון, אמרו לו, נשואים עשר שנים, אין לנו ילדים, 

רוצים להתגרש, זהו, לפרק החבילה. 
אמר להם רבי שמעון, איך התחתנתם? במסיבה, בשמחה, חתונה גדולה? 
טוב  וכך  במסיבה  ותתגרשו  גדולה  מסיבה  תעשו  במסיבה,  תתגרשו  גם 

שתתגרשו. 

אותו אדם שמח, אמר לאשתו אין לי אף רע אתך, לא עשית לי רע ואני לא 
עשיתי לך רע, אני רוצה ילדים, אין ילדים, נתגרש בכבוד במסיבה גדולה. 

יין, היה שכור,  עשו מסיבה גדולה, בתוך המסיבה האיש הזה שתה הרבה 
עמד אותו איש ואמר לאשתו, מה שתבקשי אני אתן לך, רק תבקשי ואני אתן 
לך כל דבר שתרצי. אמרה לו, דבר אחד תתן לי, אני רוצה שאתה תהיה איתי, 

לא רוצה שנתגרש. 

האדם בתוך השכרות אמר, נתתי לך אותי מתנה, לא יהיה גירושין. התעורר 
־בבוקר, הוא מוצא שאשתו אמרה לו, נתת מתנה, נגמר, אין גירושין, זו המ

תנה שנתת. 

קמו בבוקר אמרו, נלך לרבי שמעון שיברך אותנו. באו לרבי שמעון, רבי 
שמעון בירך אותם שיזכו לבנים. שנה הבאה זכו לבן. 

לעשות  להם  להגיד  צריך  רבי שמעון  מה  בשביל  קושיה,  להקשות  חשבנו 
מסיבה, לעשות שמחה גדולה. למה, תברך אותם מיד, תזכו לבנים, לא צריך 

לעשות מסיבה, למה צריך לעשות מסיבה ואז לברך אותם תזכו לבנים. 
אלא חשבנו לפרש ולומר כך, מתי שבן אדם יש לו מתח עם השני, אין כלי 
קיבול שהברכה תחול בו, אבל מתי שיש שלום והחליטו זה מה שיש, וככה 

יהיה וככה נעשה, אז כבר יש מקום לברכה לחול. 

כל עוד שהיה מתח ומחשבות, נתגרש, לא נתגרש, אין לברכה איפה לחול, 
הברכה לא תוכל להתקיים. מתי שקיבלו על עצמם ואמרו, זהו לא מתגרשים, 

נחיה ככה, אז הברכה של רבי שמעון יכולה להתקיים. 
וכך גם פעם סיפרנו, המדרש מספר' היה מלך שהיתה לו אשה בהריון ולפני 
שהיא ילדה היתה חולה מאד, עמדה למות ולא הצליחו להוציא את התינוק, 
היתה סכנה לתינוק ולאמא. באו כל הרופאים, אף רופא לא יכל ליילד אותה. 
פתאום נכנס איזה רופא והתחיל לנסות ליילד אותה, לא הצליח, יצא החוצה 
ואמר לכולם, ברוך השם ילדה בן במזל טוב. אמרו לו, מה אתה אומר, היא 
עוד לא ילדה, איך אתה אומר היא ילדה, אולי הוא ימות, אולי היא תמות, איך 

אתה אומר. 

אמר להם, כך עושים. עבר חמש דקות, ילדה בשלום. אמרו לו, מה עשית? 
־אמר להם, כל עוד שחשבו שהיא עוד לא ילדה, כולם מקטרגים, כולם חו

שבים, תלד, איזה ילד, מה יהיה, איך יהיה, השטן מקטרג. אמרתי ילדה, אז 
כולם אמרו ילדה, כל הקטרוגים ירדו, כל השטן ירד ואז מיד היא יכלה ללדת. 
אותו דבר רבי שמעון, היה שטן, היה קטרוגים, רבי שמעון אומר תתגרשו, 

כבר היה אין מה לעשות וזה מה שיש, אז נפקדה בבנים. 
רבי שמעון בר יוחאי מלמד אותנו פה יסוד גדול, מתי שבן אדם שלם במה 
�יִם עַד הָעולֹםָ" )תהלים קלג, ג(,  �רְָכהָ חַי �הָ ה' אתֶ הַב םָ צוִ �יִ ש� שהוא עושה, "כ
יש מקום  אז  הָעולֹםָ",  עַד  �יִם  "חַי אז  קיבול,  כלי  םָ", מתי שיש  "ש� מתי שיש 

לחיים, יש מקום לסיעתא דשמייא, יש מקום לכל דבר. 
אבל מתי שאין כלי קיבול ואין מקום איפה לשים את הכלי, את הדברים בכלי 

קיבול, אי אפשר שתהיה ברכה. 
וזה יסוד גדול, שקודם כל אדם צריך לדעת מה הוא רוצה, מה הוא צריך, מה 
הדברים שצריך ללכת ולנהוג בהם. אחרי שיודע מה הדברים ומה הרצון, אז 

יכול להשיג כל דבר.  

ידוע שרבי שמעון בר יוחאי זה מנהג מדורי דורות של"ג בעומר זה ההילולה 
שלו, זה לא דבר פשוט שזה ההילולה שלו, אלא כתוב שביום שצדיק נולד זה 
היום שצדיק נפטר, אז רבותינו המפרשים הקדושים אומרים, שרבי שמעון 
בר יוחאי זכה להגיע להשגות התורה הגדולות וזכה ללמוד מרבי עקיבא, הרב 

שלו, את תורת הנסתר ביום ל"ג בעומר, אז יום ל"ג בעומר זה יום לידתו 
כי  שלו,  הפטירה  יום  זה  גם  אז  הרוחנית,  לידתו  יום  שזה  ומשום  הרוחנית 

הקב"ה יושב וממלא שנותיהם של צדיקים )קידושין לח.(, שביום שהם 
נולדים  היום שהם נפטרים, אז היום שנולד רבי שמעון זה היום שהוא זכה 

ללמוד את התורה מרבי עקיבא, חוכמת הנסתר שזה ל"ג בעומר. 

־והיום הזה ל"ג בעומר הוא יום קדוש מאד, כתוב בספרים הקדושים, מי שמא
מין אמונה שלמה ברבי שמעון אז הכוח של רבי שמעון נמצא איתו, זה כמו 
כוח של אמונה שאדם מאמין בהקב"ה, ככה מי שמאמין בכוח של רבי שמעון, 

הקב"ה נמצא איתו. 
בר  שמעון  רבי  של  מהכוח  כוח  לינוק  קדוש,  בזמן  גבוה,  בזמן  נמצאים  אז 
יוחאי, הכוח של רבי שמעון זה להשפיע השפעה גדולה ורבי שמעון בר יוחאי 
ומשה רבינו זה חדא מחתא, זה דבר אחד, זה קשר חזק, זה קשר שהוא קשר 
בל ינותק רבי שמעון בר יוחאי ומשה רבינו, זה יום שאנחנו יכולים להשיג בו 

השגות עצומות.


